    上海音乐学院“上海市外国留学生政府奖学金”申请与评审办法
（2015年10月修订）
“上海市外国留学生政府奖学金”是上海市政府设立的专项奖学金，旨在吸引、鼓励优秀的外国留学生到上海留学。上海音乐学院按照上海市教育委员会关于《上海市外国留学生政府奖学金申请试行办法》的规定和要求制定本办法，以提高效益、注重实效、程序规范、专款专用、科学管理的精神为指导，认真、公平、公正地开展申请、评审等各项工作，着力发展上海音乐学院学历留学生规模，提高留学生教育质量。
一、奖学金类别

1、 A类奖学金（全额奖学金）

A类奖学金用于资助来沪接受高等学历教育的优秀本科、硕士、博士留学生。A类奖学金获得者将免学费和来华留学人员综合保险费（每人每年800元）；按月发放奖学金生活费，本科生本月2500元，硕士研究生每月3000元，博士研究生每月3500元；住学校宿舍的奖学金生免住宿费，自行安排住宿的奖学金生经学校主管部门同意后，按月发放奖学金住宿费，本科生、硕士研究生每月700元，博士研究生每月1000元。
2、B类奖学金（部分奖学金）
   B类奖学金用于资助来沪接受高等学历教育的优秀本科、硕士、博士留学生，B类奖学金获得者将免学费和来华留学人员综合保险费（每人每年800元）。

二、奖学金的申请 

    由学校适时通过各种渠道公布、宣传奖学金的有关信息，接受奖学金的申请。

1、申请资格与条件

（1）连续拥有 4 年以上外国国籍的公民，身体健康；

（2）遵守中国政府的法律法规，遵守学校的规章制度；

（3）申请人须为应届考生，并被我院正式录取的本科生、硕士生、博士生；
（4）未同时获得中国政府其他各类奖学金。
2、申请材料
（1）上海音乐学院外国留学生本科、研究生（含硕士、博士）录取通知书；
（2）《上海市外国留学生政府奖学金申请表A奖/B奖》，用中文填写；
（3）申请者需提供汉语水平考试证书
     本科生：汉语水平考试（HSK）四级（不低于180分）
硕士研究生：汉语水平考试（HSK）四级（不低于210分）

博士研究生：汉语水平考试（HSK）五级（不低于180分）
（4）经过公证的最高学历证明。如申请人为在校学生，需另外提交本人就读学校出具的在读证明。非中、英文本需附上经公证的相应的中文或英文的译文；
（5）学习成绩单。非中、英文本需附上经公证的中文或英文的译文；
（6）来华学习、研究计划（不少于1000字），用中文或英文书写；
（7）毕业院校、两名教授或副教授的推荐信，用中文或英文书写；
（8）申请学习音乐专业的学生，须提供本人作品或本人取得的特别学术成果（论文、奖励等）及其他相关材料；
3、申请受理时间及申请办法
1）申请时间：每年4月15日到5月15日。
2）申请办法: 申请人需在留学上海网站上进行网上申请，并按要求上传相关附件，同时要在5月15号之前将申请的纸质材料递交到留学生办公室。

留学上海网站：http://www.study-shanghai.org/
材料递交地址：上海音乐学院留学生办公室（中国上海市汾阳路20号）邮编:200031
   联系电话：+86-21-6431-0305 或 +86-21-6431-6745
联系人：王老师
   传真：+86-21-6431-0305 
   E-MAIL：2205542773@qq.com 

4、申请注意事项：

（1）申请人所提交的申请材料均不退回。
（2）奖学金申请表下载地址

http://www.shcmusic.edu.cn/intro_40.aspx?cid=40
（3）奖学金网上申请和材料投递两者缺一不可，材料不全者一律取消申请资格。
三、奖学金评审组织机构

    学校成立由国际交流处、教务处、研究生部、财务处、纪监审、各系及若干专家、教授等组成的奖学金评审委员会，由分管留学生工作的院领导担任评审委员会主任，留学生办公室负责受理申请相关事宜。
四、奖学金经费管理  

根据上海市政府每年下达的奖学金，学校设立奖学金专项账户，专款专用，由留学生办公室负责管理使用，接受学校及上海市相关部门的指导、审计和监督。
五、招收比例

    根据每年教委下拨的奖学金数额，确定各类奖学金的名额。各类奖项占总额的比例，可视每年的生源情况，作适当调整，择优录取。
六、奖学金的评审及告知 
    每年5月30日前，留学生办公室将汇总当年申请情况，6月初召开当年奖学金评审会议，由评审委员会根据奖学金额度、申请情况，决定、审批奖学金获奖名单。在评审中，评审委员会可根据当年申请情况，适当吸收一部分学科的专家，作为咨询。

    评审后学校将评奖结果告知每位申请者奖学金获奖者须按规定的专业、时间到校报到，不得随意变更。如申请者自动放弃奖学金，3 年内不能再次提出申请。
七、奖学金的期限、考核及终止 
1、奖学金期限。

奖学金发放期限为本科生4-5年，硕士生3年，博士生3年。超出期限未毕业的奖学金获得者，须自费完成学业。
2、奖学金考核。
   获奖学生在学期间，须按规定参加奖学金年度评审。我院将根据其年度学习成绩、学习态度、考勤情况、行为表现、奖惩情况等进行综合评审并报上海市教育委员会国际交流处备案。评审合格者方可申请下一学年度奖学金。凡是评审不合格者，从下一学年起将被取消奖学金申请资格。
3、凡有以下情形之一者，将取消或立即中止对其颁发奖学金：

1）触犯中国国家法律法规，收到行政拘留和刑事处罚者；

2）违反校纪，受过任何一级校纪处分者；
3）考试成绩有不及格者；

4）由于身体健康原因，无法继续学业者。
八、附则

本评审办法由上海音乐学院负责解释，并于颁布之日起开始试行。
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Regulations on Application for and Review of
Shanghai Government Scholarships for International Students
by Shanghai Conservatory of Music
(Revised in October 2015)
The Shanghai Government Scholarships (SGS) for International Students is established by Shanghai Municipal Education Commission in order to attract and encourage more outstanding international students to study in Shanghai. With a view to guiding the application for and review of the SGS in a careful, fair and square manner, enlarging enrollment of international students in SHCM and improving the quality of education for international students, these regulations are made in accordance with the Pilot Scheme of Shanghai Government Scholarships for International Students by Shanghai Municipal Education Commission and based on the principle of improving efficiency and effectiveness, regularizing the procedures, designated usage only and scientific management.
I Categories of Scholarships
1. Class A (Full Scholarship)
Class A scholarship provides monetary aid for academically excellent international students for undergraduate and graduate programs in Shanghai. Recipients of Class A scholarship will be provided with exemption from tuition fees and comprehensive insurance fees for foreigners studying in China (RMB 800 yuan/person/year); monthly living allowance of RMB 2,500 for bachelor candidates, RMB 3,000 for master candidates and RMB 3,500 for doctoral candidates; accommodation fee waiver for resident students or monthly accommodation subsidy, if permitted by the administration department of SHCM, of RMB 700 for bachelor and master candidates and RMB 1,000 for doctoral candidates who live off campus. 
2.  Class B (Partial Scholarship) 
   Class B scholarship provides monetary aid for academically excellent international students for degree education in Shanghai. Recipients of Class B scholarship are exempt from tuition fees and comprehensive insurance fees for foreigners studying in China (RMB 800 yuan/person/year).
II Application 
    SHCM will publicize the information about the Scholarships through multiple channels and begin to accept applications in a timely manner.
1. Eligibility
（1）Applicants should have acquired a non-Chinese nationality for more than four years and be in good health;
（2）Applicants should comply with laws and regulations of the Chinese government and rules and disciplines of SHCM;
（3）Applicants should be undergraduate or graduate students formally admitted into SHCM in the very year;
（4）Applicants should not be awardees of other Chinese government scholarships at the same time.
2. Materials Required for Application
(1) SHCM Letter of Admission for degree-seeking international students; 
(2) Class A/B of Shanghai Government Scholarships Application Form for International Students filled in Chinese;

(3) HSK Certificate
Bachelor degree students: HSK 4 (no less than 180)
Master degree students: HSK 4 (no less than 210)
Doctoral degree students: HSK 5 (no less than 180)
(4) Notarized certification of the highest academic degree obtained. If the applicant is a current student, he or she should provide the student certification of the educational institute he or she is currently studying in. Non-Chinese or non-English certification should be attached with notarized version in Chinese or English;
(5) Academic record. Non-Chinese or non-English ones should be attached with notarized version in Chinese or English;
(6) A study and/or research proposal for study in China (no less than 1,000 words) in Chinese or English;
(7) Two letters of recommendation in Chinese or English by professors or associate professors of the educational institute the applicant graduated from;
(8) Applicants for music-related majors should provide a portfolio of their works or academic achievements (academic papers, awards and etc.) and other related materials.
3. Application Procedure and Timeline
1) Application Timeline: April 15th to May 15th every year.
2) Application Procedure: Applicants should make online application on the Study in Shanghai Webpage and upload documents as required. Paper materials for the application should be submitted to SHCM’s International Students Office before May 15th.
Study in Shanghai Webpage: http://www.study-shanghai.org/
Materials should be submitted to the International Students Office of Shanghai Conservatory of Music (address: No. 20, Fenyang Road, Shanghai 200031, P.R. China). 
Tel: +86-21-6431-0305 or +86-21-6431-6745
Contact: Ms. Wang
   Fax: +86-21-6431-0305 
   Email: 2205542773@qq.com 

4. Special Notes
（1）All application materials submitted by the applicants will not be returned.
（2）Please head to the following webpage to download the application form:
http://www.shcmusic.edu.cn/intro_40.aspx?cid=40
（3）Both online application and paper materials are indispensable. Applicants without complete materials will be disqualified.
III Scholarship Review Committee
    The SHCM Scholarship Review Committee is comprised of members from the International Office, Academic Affairs Office, Graduate Division, the Bursar’s Office and Supervision Office, staff of each department and experts and professors of our conservatory. The school leader in charge of international student affairs will assume the office of committee director, while the International Students Office will take charge of application processing issues.
IV Funds Management  
SHCM will deposit the funds of scholarships issued by Shanghai Municipal Education Commission in a special account. The International Students Office is responsible for the management and allocation of funds and subject to the instruction, audit and supervision of SHCM's administrative department and relevant authorities of Shanghai municipal government.
Ⅴ Number of Awardees
    The number of awardees is determined according to the amount of funds allocated by Shanghai Municipal Education Commission. The proportion of awardees of each category of scholarship is subject to adjustment based on the number of international students of each year. Selection of awardees should abide by the principle of giving priority to the better.
Ⅵ Scholarship Review and Notification 
    The International Students Office of SHCM will gather all the applications and report a summary before May 30th every year. A scholarship review meeting will be hold in early June for the Scholarship Review Committee to decide and review the list of awardees according to factors including the amount of funds and the number of applicants. The Scholarship Review Committee may consult with experts of certain fields as necessary.
SHCM will notify all applicants the review results timely. Awardees should register in corresponding institutions and specialties as specified in the notification and are not allowed to change. Those who waiver the scholarships are not allowed to reapply within three years.
Ⅶ Duration, Assessment and Termination of the Scholarships 
1. Duration
The duration of the scholarships is 4-5 years for bachelor students, 3 years for master students and 3 years for doctoral students. The awardees who fail to graduate within the duration of scholarships should complete the extra study period at their own expenses.
2. Assessment
   Annual assessments are required for all awardees during their study period. SHCM will perform a comprehensive review on a yearly basis according to scholarship recipients' academic records, learning attitude, attendance, behaviors and awards or punishment and submit the results to the International Cooperation and Exchange Division of Shanghai Municipal Education Commission for filing. Students who pass the review will continue enjoying the scholarship in the following academic year and those who fail the review will lose eligibility for the scholarship.
3. The awardees will be disqualified and the scholarships will be terminated under any of the following circumstances:
1) he/she violates Chinese laws and regulations and receives administrative detention and criminal punishment;
2) he/she breaks the school rules and gets disciplinary punishment from the host institution;
3) he/she fails in any examination;
4) he/she is incapable of continuing study due to bad health.
Ⅷ Supplementary Provision
Shanghai Conservatory of Music is responsible for the interpretation of the Regulations which shall enter into trial implementation from the date of issue.
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